
Beantwoording technische vragen commissie Economie, Mobiliteit en Samenleving 

11 januari 2023 

 

 

Vraag 1 

Mevr. Klijnstra (VVD) merkt op dat er nog geen kosten zijn gemaakt voor de HOV-fietsroutes en er 

nog weinig bekend is over de obstakels en streefwaarden (met indicatoren), komt er t.z.t. een 

onderzoek waarin dit wel is meegenomen en wanneer zou dat dan komen? 

 

Antwoord 

Aanbevelingen 2, 3 en 5 richten zich resp. op het formuleren van streefwaarden, het opstellen van een 

financieel overzicht en het vastleggen én documenteren van gevonden oplossingen voor obstakels. 

GS geven in hun bestuurlijke reactie aan de aanbevelingen over te nemen. Bij het Jaarverslag van de 

provincie ontvangen PS een Bijlage Monitor Aanbevelingen onderzoeken Randstedelijke 

Rekenkamer, zie de monitor van 25 mei jl. DOCUVITP-2913859-v6-Monitor-Aanbevelingen-

onderzoeken-Randstedelijke-Rekenkamer-2016-2021-1.pdf (flevoland.nl) In de inleiding van deze 

monitor wordt gemeld, dat “Afgezien van deze bijlage is afgesproken dat over uitgebrachte 

onderzoeken conform motie 3 2020 (29 januari 2020) een rapportage wordt opgesteld over de 

uitvoering van RRK-aanbevelingen één jaar na publicatie.” 

De Rekenkamer gaat er vanuit dat de opvolging van de aanbevelingen op deze manier gerapporteerd 

en gemonitord zullen worden. Afhankelijk van de wijze waarop en hoe de voortgang van de 

opvolging van de aanbevelingen plaatsvindt, zal de Rekenkamer zich beraden over een mogelijk 

(vervolg)onderzoek naar het Fietsbeleid. 

 

 

Vraag 2 

Dhr. de Jager (PvdA) vindt het onderzoek beperkt en merkt op dat niet is gekeken naar de effectiviteit 

van het fietsbeleid in relatie tot het andere mobiliteitsbeleid. Hij vraagt of daar ook nog inzicht in komt 

en zo ja, wanneer? Dhr. Jansen (PVV) sluit zich bij deze vraag aan. 

 

Antwoord 

De Rekenkamer heeft in de onderzoeksopzet de afbakening van het onderzoek aangegeven. Er is bij 

de start aangegeven dat het onderzoek zich niet richt op: 

▪ Het uitvoeren van tellingen en metingen om de effectiviteit en het gebruik van fietsroutes in kaart 

te brengen.  

▪ Specifiek stedelijke vraagstukken op fietsgebied zoals ketenmobiliteit en stallingsproblematiek.  

▪ Het reguliere beheer en onderhoud van fietspaden op provinciaal areaal.  

▪ Obstakels bij de aanleg van recreatieve fietspaden.  

▪ Gedragsbeïnvloeding om het gebruik van de fiets te stimuleren. 

De Rekenkamer heeft voor deze inperking gekozen om het onderzoek qua doorlooptijd en capaciteit 

beperkt te houden, aangezien er in 2022 een vol onderzoeksprogramma was en de Rekenkamer 

streeft ernaar dat de onderzoeken nog zoveel mogelijk voor de komende Statenverkiezingen 

behandeld kunnen worden. 

De Rekenkamer vindt de gestelde vraag echter interessant en heeft de vraag ook al gekregen bij de 

behandeling van het onderzoek in de commissie  Milieu en Mobiliteit van de provincie Utrecht op 

30 november jl. Ten behoeve van de eerste bijeenkomst met de nieuwe Programmaraad zal de 

Rekenkamer zich beraden op mogelijke nieuwe en/of vervolgonderzoeken en het onderwerp 

‘Effectiviteit van het fietsbeleid in relatie tot het mobiliteitsbeleid’ daarbij betrekken.   

 

 
  

https://stateninformatie.flevoland.nl/Vergaderingen/Provinciale-Staten/2022/25-mei/15:30/DOCUVITP-2913859-v6-Monitor-Aanbevelingen-onderzoeken-Randstedelijke-Rekenkamer-2016-2021-1.pdf
https://stateninformatie.flevoland.nl/Vergaderingen/Provinciale-Staten/2022/25-mei/15:30/DOCUVITP-2913859-v6-Monitor-Aanbevelingen-onderzoeken-Randstedelijke-Rekenkamer-2016-2021-1.pdf


Vraag 3 

Dhr. Post (SGP) vraagt om een toelichting op de tabel op blz. 31 3en 32. Hoeveel Hoogwaardige 

fietsroutes zijn er beoogd en welke zijn dat?  

 

Antwoord 

In Flevoland zijn één snelfietsroute en drie Hoogwaardige fietsroutes in ontwikkeling. De snelfietsroute 

Almere-Lelystad is in uitvoering. Naar de drie Hoogwaardige fietsroutes vinden verkenning plaats en is 

de realisatie voorzien vanaf 2026. In onderstaande tabel zijn de financiële middelen hiervoor 

duidelijker in beeld gebracht. 

 

Opgave Programma Mobiliteit en Ruimte (PMR) 2022 
 2022-2026  2026-2030 

Aanpak fietsknelpunten  € 4.693.531  € 4.282.085 

MRA snelfietsroute Almere - Lelystad realisatie € 10.500.000  - 

Hoogwaardige fietsroute Urk – Emmeloord - Marknesse verkenning € 25.000 realisatie € 7.621.154 

Hoogwaardige fietsroute Lelystad – Dronten - Kampen verkenning € 25.000 realisatie € 10.000.000 

Hoogwaardige fietsroute Almere/Zeewolde – Huizen/Hilversum verkenning € 25.000 realisatie € 10.000.000 

Fietsstimuleringsmaatregelen  € 400.000  € 400.000 

Areaaluitbreiding onderhoud € 3.122.430  € 2.905.800 

Fietsmaatregelen exploitatie € 369.000  - 

Totaal  € 19.159.961  € 35.209.039 

 

 

Vraag 4 

Dhr. Kok (JA21) citeert de volgende zin in het rapport (zie blz. 9):  

“Voor alle provincies geldt dat de beschikbare middelen ontoereikend zijn om het wensbeeld van de 

schaalsprong die in de respectievelijke Regionale Toekomstbeelden wordt geschetst, te realiseren.” 

en hij vraagt om verduidelijking van deze cryptische passage. 

 

Antwoord 

De Rekenkamer heeft geconstateerd dat alle vier de provincies in hun Regionaal Toekomstbeeld Fiets 

(RTF) een wensbeeld hebben opgenomen van maatregelen en voorzieningen voor de fiets. Het gaat 

hierbij ten opzichte van de huidige plannen tot 2030 om een veelvoud van middelen (‘schaalsprong’) 

tot 2040.  

 

In Flevoland is in het PMR voor 2022-2030 in totaal ruim € 54 mln. geraamd (zie bovenstaande tabel).  

Dit betreft beoogde investeringen in het Kernnetfiets Flevoland en alleen regionale fietspaden en 

voorzieningen. 

 

Op blz. 32 geeft de Rekenkamer aan dat het RTF een tijdshorizon heeft tot 2040. In twee perioden 

gaat het om de volgende bedragen: 

in de periode tot 2027  : € 187,3 mln.  

de periode 2028-2040   : € 132,7 mln.   

totaal    : € 320    mln. 

Deze investeringsbehoefte betreft de wensen van de provincie en de inliggende gemeenten voor alle 

fietsvoorzieningen waaronder fietsenstallingen en fietspaden (lokaal, bovenlokaal en recreatief). De 

geprioriteerde routes van het RTF overlappen deels met de realisatie van de snelfietsroute en de 

verkenning en realisatie van de drie hoogwaardige fietsroutes van het PMR. 

 

De Rekenkamer merkt op dat de wensen in het RTF voor een groot deel op de lange termijn spelen 

waardoor ze niet te vergelijken zijn met beschikbare middelen. Maar om alle wensen van de 

provincie inclusief de inliggende gemeenten, waterschappen en Fietsersbond in het RTF op termijn te 

realiseren is er naast het bedrag van € 54 mln. van het PMR nog € 266 mln. nodig voor het RTF.  


